
                                          PROTOKÓŁ 

z XX Sesji Rady Gminy w Sońsku odbytej w dniu  28 maja 2008 roku w 
Urzędzie Gminy w Sońsku .

Stan Radnych  – 15 
Obecnych  - 14 
Nieobecny - Józefowicz Wojciech

Spoza Rady Gminy w obradach uczestniczyli:

1.Jarosław Wielechowski  - Wójt Gminy
2.Katarzyna Ptasiewicz – Sekretarz Gminy
3.Katarzyna Nałęcz – Skarbnik Gminy

Obradom przewodniczył  Wiesław Szmalec – Przewodniczący Rady Gminy.

                                              Przebieg   obrad 

Ad 1

Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady XX Sesji Rady Gminy. Powitał 
zebranych  i  stwierdził  na  podstawie  listy  obecności  kworum  władne  do 
podejmowania uchwał.

Ad 2

Chciałbym wprowadzić do porządku obrad następujące zmiany a mianowicie: 
zdjąć  z  porządku  obrad  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  regulaminu 
organizacyjnego  Urzędu  Gminy,  który  zostanie  wprowadzony  Zarządzeniem 
Wójta  Gminy   oraz  zdjąć  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 
sprzedaż  mienia  komunalnego  chodzi  tu  o  uchwałę  w  sprawie  sprzedaży 
zabudowanej  działki  w  Marusach,  ponieważ  na  wspólnym  posiedzeniu 
wszystkich  komisji  podjęliśmy  decyzję  o  podziale  tej  działki.  Natomiast 
chciałbym  wprowadzić  do  porządku  obrad  projekt  uchwały  w  sprawie 
wyrażenia  zgody  na  zamianę  nieruchomości  położonych  we  wsi  Cichawy, 
chodzi tu o przesunięcie drogi. 

Zmiany  zgłoszone  przez  Przewodniczącego  Rady  Gminy  zostały  przyjęte 
jednogłośnie .
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Porządek obrad  został przyjęty jednogłośnie w następującym brzmieniu :

1.Otwarcie Sesji Rady Gminy stwierdzenie prawomocności obrad.

2.Przyjęcie porządku obrad.

3.Przyjęcie  protokółu  z Sesji Nadzwyczajnej z dnia 23 kwietnia 2008 roku  
   oraz Sesji Rady Gminy  z dnia 29 kwietnia 2008 roku .

4.Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie pomiędzy Sesjami Rady 
   Gminy.

5 Zapoznanie  radnych z treścią pism jakie wpłynęły  do Rady Gminy w okresie 
   między sesjami.

6.Interpelacje i zapytania.

7. Podjęcie uchwał w sprawach :

a/ zmian w budżecie,
b/wyrażenia zgody na nabycie gruntu na rzecz gminy,
c/wyrażenia zgody na realizację projektu „Równajmy do najlepszych”
d/uchylenia uchwały Nr XIX/86/2008 z dnia 29 kwietnia 2008 w sprawie 
  zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Sońsk a Gminą Opinogóra Górna  w 
  sprawie wspólnej  realizacji programu wyrównywania szans edukacyjnych 
  uczniów z grupy o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszania różnic 
  w jakości usług edukacyjnych pod nazwą „Równajmy do najlepszych” w 
  ramach działania 9.1.2.
e/ przystąpienia do opracowania strategii rozwoju Gminy Sońsk,
f/ wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych na terenie Gminy.

8.Zapytania sołtysów i gości.

9.Zamknięcie obrad.

Ad 3

Protokół z Sesji  Nadzwyczajnej Rady Gminy z dnia 23.04. 2008 roku  został 
przyjęty jednogłośnie.

Protokół z Sesji Rady Gminy z dnia  29.04.2008 roku  również został przyjęty 
jednogłośnie.
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Ad 4

Wójt Gminy – w okresie   między sesjami miały miejsce następujące zdarzenia:

- otrzymaliśmy dotację z Ochrony Gruntów Rolnych na przebudowę drogi 
   gminnej w miejscowości Olszewka w wysokości 70 tysięcy złotych i został 
   rozpisany przetarg na przebudowę tej drogi

- na drodze w Olszewce i Drążewie rozpoczęły się prace w ramach gwarancji  
  polegające na załataniu dziur i położeniu nawierzchni

- rozpoczęła się rozbudowa oświetlenia ulicznego w Bądkowie 

- w wyniku trzech przetargów podpisano umowy  z firmą „Budomost” na drogę 
  w Łopacinie, w Cichawych i na ulicę Nową w Sońsku, na tych drogach będzie 
  wykonywane potrójne utwardzenie nawierzchni. 

-podpisaliśmy umowę z  Marszałkiem Województwa Mazowieckiego na 
 wyposażenie terenu wokół Przedszkola w Gołotczyźnie  kwota 70.000 złotych

-podpisano umowę na remont dachu w Gimnazjum w Gąsocinie dotacja wynosi 
 35.000 złotych 

- w okresie pomiędzy sesjami odbywały się uroczystości : Koncert Maryjny  w 
  Łopacinie, oraz Gminny Dzień Dziecka w Sarnowej Górze

- 29 maja odbędzie się na boisku w Sońsku pierwszy turniej piłki nożnej, 
  uczestniczyć w nim będą uczniowie szkół  podstawowych i gimnazjów 

- odbywają się Zebrania Wiejskie na których są omawiane zarzuty postawione 
  przez komitet referendalny, mam nadzieję, że te zabrania dużo wniosły  w 
  Państwa świadomość

- na komisjach dyskutowaliśmy na temat sprzedaży działki dla Pani 
  Sadowskiej w Marusach. Padły dwie propozycje: jedna, żeby działkę 
  podzielić, część z budynkiem sprzedać p. Sadowskiej, drugą wystawić do 
  przetargu  nieograniczonego, druga propozycja była taka, żeby działkę 
  sprzedać w   całości p. Sadowskiej.
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Ad 5

Wystosowałem pismo  do  Powiatowego  Zarządu  Dróg   w  sprawie  usunięcia 
zakrzaczenia na drodze powiatowej Bądkowo – Sarnowa Góra  - Łepki  oraz 
założenia przepustów na drodze Kałęczyn – Ślubowo .
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść postanowienia  Sądu Okręgowego 
w Płocku w sprawie z wniosku Gminy Sońsk z udziałem Grupy Inicjatywnej 
referendum lokalnego w Gminie Sońsk o sprostowanie informacji podanych w 
kampanii referendalnej. Sąd postanowił wniosek oddalić.

Wójt  Gminy  –  wystąpiłem  do  Sądu  Okręgowego  w  Płocku,  żeby  w  trybie 
referendalnym rozpatrzył treści zawarte w ulotce referendalnej. Wniosek został 
oddalony.  Powodem oddalenia  było  to,  że  złożyłem ten  wniosek  jako  Wójt 
Gminy. Wniosek zostałby uwzględniony gdybym złożył go jako osoba prywatna 
aby  naprawić  ten  błąd  złożyłem  jeszcze  jeden  wniosek  już  jako  Jarosław 
Wielechowski. 

Szmalec Wiesław – do Rady Gminy wpłynęło jeszcze jedno pismo  z Zakładu 
Komunalnego   w  Komorach  Dąbrownych.  Takie  samo  pismo  otrzymała 
Komisja Rewizyjna.

Niesłuchowski Krzysztof -  w najbliższym czasie Komisja Rewizyjna zajmie się 
sprawami o których pisze p. kierownika Zakładu Komunalnego, zaprosimy  na 
posiedzenie p. A. Repetę  w celu wyjaśnienia tych spraw.

Wójt  Gminy  –  chciałem  poinformować,  że  po  przejęciu  oczyszczalni 
dokumenty w sprawie nieprawidłowości przy realizacji tej inwestycji  zostały 
złożone  do  Prokuratury  i  w  dniu  21  maja  otrzymałem  zawiadomienie  o 
wszczęciu śledztwa.

Ad 6

Owczarczyk Eugeniusz-  uważam, że p. Wójt powinien odczytać  uzasadnienie 
sądu  dlaczego jego wniosek został oddalony.

Wójt Gminy – pisemnego uzasadnienia  nie ma, był Pan wczoraj na sali sądowej 
i  słyszał.

Owczarczyk  Eugeniusz  –  powołano  Zakład  Komunalny,  który  prowadzi 
oczyszczalnię ścieków, natomiast nie podjęto żadnej uchwały o tym jak będą 
opłacane ścieki. Pan kierownik roznosi umowy niezgodne z prawem, ponieważ 
Rada  Gminy  nie  ustaliła  jaka  będzie  opłata  za  ścieki.  Ja  tej  umowy  z  tego 
względu nie podpisałem i zostałem pomówiony, że nie płace za ścieki. Proszę 
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mnie nie pomawiać bo mam dowody wpłat. W związku z tym zgłaszam wniosek 
aby podjąć uchwałę mówiącą o formie i wielkości opłat za ścieki komunalne i 
przemysłowe  dostarczane  do  oczyszczalni  prowadzonej  przez  Zakład 
Komunalny.

Olszewski Adam – sąd w dniu wydania orzeczenia  nie sporządza pisemnego 
uzasadnienia, podaje tylko  ustne motywy zapadłego orzeczenia i zarówno Pan 
Wójt jak i Pan Owczarczyk mogą  tyko zrelacjonować ustne uzasadnienie sądu.

Owczarczyk Eugeniusz – uważałem, że jeśli Pan Wójt składa następny wniosek 
do  sądu to ma się na czym opierać i jest to pisemne uzasadnienie Sądu.

Muszyński  Grzegorz  –  umowa  na  ścieki  była  akceptowana  przez  radcę 
prawnego, więc dlaczego p. Owczarczyk mówi, że jest niezgodna z prawem.

Owczarczyk Eugeniusz  – żeby mogła  być zawarta  umowa musi  być podjęta 
przez Radę Gminy uchwała odnośnie opłaty za ścieki czy wodę, takiej uchwały 
nie ma, dlatego nie przyjmę umowy.

Niesłuchowski Krzysztof – p. mecenasie czy umowa jest zgodna z prawem.

Olszewski Adam -  umowa jest zgodna z prawem a  stawki opłaty za ścieki nie 
uległy zmianie.

Owczarczyk Eugeniusz  – ja  się  z tym nie zgadzam,  ponieważ oczyszczalnię 
przejęła inna firma, dlatego powinna być uchwała Rady Gminy. 

Wójt Gminy – Regulamin zaopatrzenia w wodę uchwalony przez Radę Gminy 
określa stawki opłaty za ścieki i one się nie zmieniły są obowiązujące i nie ma 
na to wpływu zmiana zarządcy oczyszczalni. 
 
Ślubowska  Marzena  -   występuję  w imieniu  części  mieszkańców mojej  wsi 
Janówek. Powstał Zakład Komunalny, ale zalewa on ściekami okoliczne działki.
Doszła do nas wiadomość,  że niektórzy radni zbuntowali mieszkańców, żeby 
zabronili  oczyszczenia  rowu,  którym  od  oczyszczalni  płyną  ścieki.  Można 
powiedzieć, że w 90% rów nie został  oczyszczony. Prace zostały przerwane, 
ponieważ nieczystości z rowu były wyrzucane na prywatne działki. Ja tyle razy 
występuję o ten sam problem i tylko zostały przeznaczone pieniądze  a praca nie 
wykonana. My mieszkańcy Janówka  uważamy, że rów trzeba oczyścić jesteśmy 
za tym, ale osady trzeba wywieźć.  Zwracam się do p.  Radnych  abyście się 
zajęli  tym problemem.  Chciałabym,  żeby  przed  przystąpieniem  do  dalszego 
czyszczenia rowu p. Wójt przyjechał na zebranie do naszej wsi i uzgodnił to z 
mieszkańcami. 
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Podgórski Zdzisław – słuchając wystąpienia p. Radnej Powiatowej odniosłem 
wrażenia  jakby  ta  sytuacja  przy  oczyszczalni  ścieków  powstała  w  ostatnich 
miesiącach, czy Pan Panie Wójcie popsuł oczyszczalnie.

Wójt Gminy – odpowiedzialność za stan, który jest  na oczyszczalni  w dużej 
mierze spada na gminę,  my jesteśmy od półtora roku, przejęliśmy stan taki jaki 
powstał po roku 2001. To Starostwo Powiatowe wydało decyzję wodo- prawną 
w której w 2001 roku nakazało wyczyścić rów już tyle lat temu, już wtedy były 
rozlewiska. W ubiegłym roku bezrobotni od strony rzeki do drogi w Janówku 
oczyścili  rów  z  gałęzi  i  woda  płynie,  w  tym  roku  pojechała  koparka  ale 
samochód tam nie wiedzie, bo są rozlewiska. Ja rozmawiałem z mieszkańcami 
niejednokrotnie i  powiedzieli „koparka dalej nie pojedzie”. Koncepcja była taka 
oczyścić  rów,  poczekać  aż  się  teren  osuszy  i  dopiero  wywieźć  nieczystości. 
Innej możliwości  nie ma.  
Wesołowski  Mirosław  –  na  poprzedniej  sesji  zwracałem  się  do  p.  Radnej 
Powiatowej  w sprawie wycięcia krzewów  na drodze Bądkowo – Sarnowa Góra 
nie uzyskałem odpowiedzi , dziś ponawiam to pytanie.

Ślubowska  Marzena  –  uzgodniliśmy  z   kierownikiem Powiatowego  Zarządu 
Dróg, że do końca wakacji usuniemy te zakrzaczenia. 

Siwek Rafał – jak wygląda sprawa umowy z p.Oleksińskim .

Wójt  Gminy  –  Panu  Oleksińskiemu   została  wypowiedziana  umowa   na 
użytkowanie  kotłowni  w  Ośrodku  Zdrowia  i  Urzędzie  Gminy,  te  czynności 
przejmie Zakład Komunalny.

Muszyński  Grzegorz  –  kiedy  rozpoczynano  budowę  oczyszczalni  należało 
wykupić pas gruntu aby była możliwość przejazdu i konserwacji rowu, tego nie 
zrobiono i teraz są kłopoty i nie będzie możliwości oczyszczenia tego rowu. 

Ślubowska Marzena –  proszę aby przyjechała na miejsce Komisja Rewizyjna  i 
oceniła,  czy można wjechać sprzętem i  wykonywać oczyszczenie,  rosną  tam 
grube drzewa, teren jest nieprzygotowany i od tego trzeba zacząć.

Niesłuchowski  Krzysztof  –  na  najbliższym  posiedzeniu  Komisji  Rewizyjnej 
zajmiemy się  sprawą rowu i pojedziemy na miejsce, ustalimy plan działania.

Ślubowska  Marzena  –  przy  równaniu  drogi  w  kierunku  Łopacina   został 
zasypany rów  i bardzo proszę o jego odtworzenie.
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Ad 7

a/Uchwała w sprawie zmian w budżecie  w roku 2008.

Szmalec Wiesław – uchwała była szczegółowo omawiana przez p. Skarbnik na 
posiedzeniach poszczególnych komisji .

Kto jest za przyjęciem tej uchwały.

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

b/Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie gruntu na rzecz gminy.

Wójt  Gminy  odczytał  treść  uchwały.  Dotyczy  ona  wykupu  gruntu  we  wsi 
Damięty z przeznaczeniem na drogi. Koszt wynosi 5 zł za m2.

Uchwała została przyjęta  jednogłośnie. 

c/ Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu „Równajmy 
   do najlepszych”

Ptasiewicz  Katarzyna   -  powiem  o  uchwale  w  sprawie  uchylenia  uchwały 
podejmowanej na poprzedniej sesji w sprawie współpracy z Gminą Opinogóra 
Uchwała  została  podjęta  ponieważ  przewidywaliśmy,  iż  będzie  możliwość 
podpisania porozumienia  z inną gminą,  będzie możliwość  stworzenia dużego 
projektu, objęcia tym programem zarówno naszych dzieci jak i dzieci z terenów 
sąsiednich .Jednak  kiedy zostały ogłoszone warunki konkursu okazało się,  że 
województwo Mazowieckie nie przewiduje możliwości składania wniosków w 
partnerstwie i nie ma możliwości, żeby Gmina Sońsk była projektodawcą dla 
dzieci  z  sąsiedniej  gminy.  W  takiej  sytuacji  uchwała  stała  się  bezzasadna. 
Dlatego konieczne stało się opracowanie drugiej uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody  na  realizację  projektu   „Równajmy  do  najlepszych”  finansowanego  z 
Europejskiego Funduszu.

Uchwała została przyjęta jednogłośnie .

d/ Uchwała w sprawie  uchylenia uchwały  Nr XIX/86/2008 z dnia 29 
    kwietnia 2008 roku w sprawie zawarcia porozumienia  pomiędzy Gminą 
    Sońsk  a Gminą Opinogóra Górna w sprawie wspólnej realizacji  
    programu wyrównywania szans edukacyjnych uczniów  z grupy o 
    utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszania różnic w jakości 
    usług edukacyjnych  pod nazwą „Równajmy do najlepszych” w ramach 
    działania 9.1.2.
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Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

e/ Uchwała w sprawie  przystąpienia do opracowania strategii rozwoju 
   Gminy Sońsk

Wójt Gminy -  chcę zaproponować podjęcie prac nad strategią Gminy Sońsk, 
jest to dokument, który wskazuje pozytywne strony gminy, pokazuje  istniejące 
problemy, wskazuje kierunki rozwoju  i możliwości inwestycyjne.
Strategia  jest  dokumentem  niezbędnym  do  uzyskania  środków  z  Unii 
Europejskiej.  Chce  poinformować,  że  do  tej  pory  takiego  dokumentu  nie 
opracowano.

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

f/Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 
   położonych  na terenie Gminy.

Drozdowski  Edward  –  na  ostatniej  sesji   zostało  odczytane  podanie  p. 
Zbigniewa  Kucińskiego  w  sprawie  przesunięcia  drogi  w  Cichawych.  W  tej 
sprawie zostało zwołane Zebranie Wiejskie  na którym  mieszkańcy wyrazili 
zgodę na przesunięcie tej drogi o około 70  metrów do granicy z miejscowością 
Kubice. Pan Kuciński wystąpił o przesuniecie drogi ponieważ  droga przecina 
dwie  jego  działki  na  których  chce  prowadzić  działalność  gospodarczą 
polegającą na wydobywaniu żwiru. Proszę o poparcie prośby zainteresowanego. 

Muszyński Grzegorz – byliśmy na miejscu i stwierdziliśmy, że droga faktycznie 
przecina   działki  p.  Kucińskiego,  co  utrudnia  mu  prowadzenie  działalności 
gospodarczej, jeśli mieszkańcy wsi wyrazili zgodę na przesunięcie drogi , proszę 
p. Radnych o przyjęcie projektu uchwały.

Niesłuchowski Krzysztof – chciałem zapytać p. Wójta jak ta zamiana gruntów 
na drogę jest zabezpieczona prawnie.

Wójt Gminy odczytał treść uchwały i  wyjaśnił,  że zostaną podjęte czynności 
cywilno – prawne aby móc przystąpić do sporządzenia aktu notarialnego i wtedy 
nastąpi zamiana i przeniesienie własności.   

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Szmalec Wiesław – pozostał jeszcze wniosek p. Radnego Owczarczyka :
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Podjąć  uchwałę  mówiąca  o  formie  i  wielkości  opłat  za  ścieki  komunalne  i 
przemysłowe  dostarczane  do  oczyszczalni  prowadzonej  przez  Zakład 
Komunalny.

Nowicki Krzysztof -  taka uchwała  była podejmowana w poprzedniej kadencji 
i opłaty są ustalone, ale wniosek jest zasadny ponieważ oczyszczalnię przejęła 
inna firma.

Podgórski  Zdzisław  –  uważam,  że  podjęcie  nowej  uchwały  byłoby  zasadne 
gdyby opłata miała ulec zmianie, jeśli taka zmiana nie jest konieczna proponuję 
jeszcze  zaczekać  aż  nowy  zarządca   bardziej  zapozna  się   z  problemami 
oczyszczalni  i  wtedy  rozważyć  na  komisjach   podwyższenie  lub  obniżenie 
obowiązujących stawek. W tej chwili stawki są takie same i nie ma konieczności 
podejmowania uchwały. Wniosek wart jest rozważenia ale nie w tym momencie. 
Proponuję odłożyć to na późniejszy termin.   
Szmalec Wiesław – czy p. Radny Owczarczyk  podtrzymuje swój wniosek .

Owczarczyk Eugeniusz -  jeśli będziemy czekać to nie będą wpływały pieniądze 
za ścieki.

Niesłuchowski Krzysztof -  sprawa wymaga rozważenia  i rozgraniczenia ilości 
wody  wykorzystywanej  do  podlewania  ogródków za  którą  nie  powinno  być 
opłat ale  nie w tej chwili.  Czy dużo mieszkańców nie podpisało umowy na 
opłatę  za  ścieki  bo  dopatrzyło  się  w  niej  nieprawidłowości,  dziś  się  nie 
dowiemy, ponieważ nie ma na sali kierownika Zakładu Komunalnego. 

Podgórski  Zdzisław – chciałem podkreślić,  że zmiana umowy nic nie ma do 
zmiany uchwały. Uchwała dotyczy opłat natomiast  umowa dotyczy tylko firmy.
Zgłaszam wniosek aby wstrzymać się z przygotowywaniem projektu uchwały w 
sprawie wysokości opłat za ścieki.

Za wnioskiem Radnego Owczarczyka głosowało 3 radnych 10 było przeciw 1 
wstrzymał się od głosu.
Wniosek   Radnego  Podgórskiego  został  przyjęty  11  gł  za,  2  przeciw,  1 
wstrzymujący się .

Ad 8.

Milewski  Marian  –  poprosił   radnych o nieprzekazywalnie   nieprawdziwych 
niesprawdzonych   informacji dotyczących również jego osoby.
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Rykaczewski Lucjan – chciałem zapytać czy z umorzeń podatkowych korzystają 
tylko działkowicze tak jak w mojej wsi p. Danuta Sierpińska a rolnicy są nie 
uwzględniani.

Wójt Gminy – były stosowane umorzenia  za I  kwartał i  przy podejmowaniu 
decyzji  byli  obecni  sołtysi.  W  sprawie  p.  Sierpińskiej  miałem  odpowiednia 
dokumentację,  jeśli  była  nieprawdziwa  naprawimy  tą  sytuację.  Następne 
umorzenia  zostaną  podane  do  wiadomości  poprzez  wywieszenie  na  tablicy 
ogłoszeń. 

Węgier  Stanisław zgłosił  konieczność  usunięcia  starych spróchniałych drzew 
rosnących  przy  drodze  od  Koźniewa  w  kierunku  Ślubowa  jest  to  droga 
powiatowa.  

Szmalec Wiesław – należy zgłosić tą sprawę  do Powiatowego  Zarządu  Dróg.

Ad 9

Szmalec Wiesław -  w związku z tym, że porządek obrad został wyczerpany 
zamykam  obrady  XX Sesji Rady Gminy.

Protokółowała – Krystyna Sobczyńska.
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